
اسماعیل نژاد و 
معنوی نژاد ناجی 

نشدند

امین اسماعیل نژاد و محمدجواد 
معنوی نــژاد هــم ناجــی ورونــا و 
کاتانیــا در هفته ســوم لیگ ســری 

A والیبــال ایتالیــا نشــدند.
در هفته سوم لیگ والیبال ایتالیا، 
تیــم ورونا که امین اســماعیل نژاد 
پشــت خط ایرانی را دارد، در بازی 
خانگــی بــه مصاف ترنتینــو رفت و 
بــا نتیجــه ســنگین 3- صفــر و بــا 
امتیــازات ۲۵ - ۱۸، ۲۵ - ۱۷ و ۲۵ 
- ۱۵ باخــت. امیــن اســماعیل نژاد 
هــم در ایــن شــب ناجــی تیمــش 
نشــد و تنهــا ۱۰ امتیــاز، 9 امتیــاز از 
حملــه و یــک امتیــاز از دفــاع برای 

ورونــا گرفت.
تیــم کاتانیــا هــم بــا محمد جــواد 
ه  فت کننــد یا ر د د  ا ی نــژ معنو
ایرانی اش به مصاف پیاچنزا رفت 
و بــا نتیجــه 3- صفــر و امتیــازات 
 ۱۷ ۲۵ - ۱۷، 33 - 3۱ و ۲۵ -
باخــت. محمدجــواد معنوی نژاد، 
دریافت کننــده ایرانــی کاتانیــا، در 
این بازی 6 امتیاز گرفت، ۵ امتیاز 
از حمله و یک امتیاز از ســرویس، 
امــا کاری بــرای پیــروزی تیمــش از 

پیــش نبــرد.

 
آذرماه؛ رقابت 

پاروزنان آب های آرام
قایقرانــان زن و مــرد آبهای آرام ۵ و ۷ 
آذرمــاه در قهرمانی کشــور و انتخابی 
تیــم ملی بــه میزبانی دریاچــه آزادی 
بــا هــم رقابت می کنند. طبــق برنامه 
قایقرانــان زن ۵ آذرمــاه در مــواد 
کایــاک و کانــوی یک نفــره ۵۰۰ و ۲۰۰ 
متــر و کایــاک و کانــوی دونفــره ۵۰۰ 
متــر بــا هــم مســابقه می دهنــد. دو 
روز بعــد یعنــی ۷ آذرماه هم پاروزنان 
مرد قایق های شــان را برای رقابت در 
مــواد کایــاک و کانوی یک نفره ۱۰۰۰ و 
۵۰۰ متر و کایاک و کانوی دونفره ۵۰۰ 

متــر بــه آب می اندازند.

حضور مس شهر بابک 
در کاپ جهانی 

والیبال نشسته
کاپ جهانــی باشــگاه های والیبال 
نشســته بــه میزبانی کشــور مصر 
از هجدهــم تــا بیســت و هشــتم 
آبــان مــاه برگــزار می شــود و تیــم 
والیبــال نشســته باشــگاه مــس 
شــهر بابــک به عنــوان نماینــده 
جمهــوری اســامی ایــران در ایــن 
رقابت هــا حضور خواهد داشــت. 
ایــن مســابقات هــر ۲ ســال یــک 
بــار برگــزار می شــود کــه در ایــن 
دوره باشــگاه ها به عنوان نماینده 
کشــورها حضــور پیــدا می کننــد. 
در دوره هــای گذشــته نیــز تیــم 
پــگاه تهــران یــک بــار و ذوب آهــن 
اصفهان چهار بــار عنوان قهرمانی 
مســابقات را از آن خــود کردنــد. 
تیــم والیبــال نشســته باشــگاه 
مــس شــهر بابک با ترکیــب داوود 
علیپوریــان، مرتضــی مهــرزاد، 
مهــدی بابــادی، میثــم علی پــور، 
عیســی   ، نی گلســتا حســین 
زیراهــی، محمــد خالقــی، حســین 
فرزانــه، ابوالفضــل محرم خانــی، 
علیرضــا بیــک، عبــاس برفــه ای و 
بــا ســرمربیگری هــادی رضایــی و 
مربیگری هــادی حاجی زاده راهی 

ایــن رقابت هــا شــده اســت.

 zسوژه

علیرضا دبیر:

فقط شهرداری می تواند کمک کند

رئیس فدراسیون کشتی در حاشیه تجلیل از مدال آوران بازی های آسیایی 
هانگژو گفت: باید از مدیریت شهری و شهرداری تشکر کرد که این مراسم را 
ترتیب دادند. این موضوع از زمان ما باب شد، وقتی که به مدال آوران خانه 
می دادیم. اگر می خواهیم کشــتی در کلانشــهرها رشــد کند فقط شهرداری 
می تواند کمک کند چون شــما وقتی می خواهی در خانه آشــپزخانه بســازی 

با شــهرداری کار داری تا زمانی که در بهشــت  زهرا شــما را خاک کنند.

حسین رضازاده:

خوشبختانه حواشی جمع شد

عضــو کمیتــه فنــی فدراســیون وزنه بــرداری در مــورد حواشــی رخ  داده بین 
کیانوش رستمی و فدراسیون وزنه برداری اظهار داشت: »خوشبختانه این 
حواشــی جمع شــد و کیانوش رستمی هم شــرایط کادر فنی را                              پذیرفته و در 
لیــگ هــم در شــهر رشــت وزنــه زد. حالا بایــد ببینیــم در اردوهــای تیم ملی 
چــه اتفاقــی می افتــد و این دیگــر به نظر کادر فنی بازمی گردد که چه کســی 

به مســابقات اعزام شــود یا نشــود.

احسان حدادی:

تکلیف فدراسیون دوومیدانی مشخص شود

نایب قهرمان پرتاب دیســک بازی های آســیایی هانگژو در حاشــیه مراســم 
تجلیــل از مــدال آوران بازی هــای آســیایی هانگــژو در خصــوص انتخابــات 
فدراسیون دوومیدانی و حضورش در انتخابات گفت: همانطور که می دانید 
فدراســیون بــا سرپرســت اداره می شــود. ایــن فدراســیون المپیکی اســت و 
قطعاً نتیجه درخشــانی ســال های ســال برای ورزش کشــور به دســت آورده 
اســت. فکر می کنم باید خیلی زود تکلیف این فدراســیون مشــخص شــود.

انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال 6

پوریــا فیاضی دریافت کننده ملی پوش 
ســابق، بعــد از مصدومیــت در هفتــه 
هــت  نقا ره  دو  ، برتــر لیــگ  م  ســو
دوهفتــه ای را بــا فیزیوتراپی و وزنه ســر 
می کنــد. فیاضــی ایــن فصــل دوبــاره 
بــه تیــم شــهرش ارومیــه برگشــت تــا 
تیمش را کمک کند. او امیدوار اســت، 
باشــگاهش راه را برای آشــتی هواداران 

والیبــال بــا ســالن غدیــر بــاز کنــد.
لیبــال،  دریافت کننــده باتجربــه وا
فــق ســرمربیگری  هرچنــد اول موا
ســعید معــروف در تیم ملــی بحران زده 
نبــود، چراکــه کاپیتــان ســابق تیم ملی 
نمی توانــد در تیــم معجــزه کنــد امــا 
معتقد اســت حضــور ولادیمیر آلکنو و 
توماس توتولو کنار ســعید در تیم ملی 

بهتریــن اتفــاق اســت.
  دوباره بدشانسی آوردی؟

برنامه ریــزی ام قبــل از شــروع لیــگ 
درســت پیــش می رفــت، امــا در ســه 
هفتــه اول لیــگ خیلــی جالــب نبــود. 
من هفته اول بیمار شــدم و نتوانســتم 
بــه تیمــم کمک کنم. تیــم هم به خاطر 
اینکه دیر تمرین را شروع کردیم، برای 
لیگ شروع خوبی نداشت. هفته سوم 
در گنبــد هرچــه جلوتــر می رفتــم بهتــر 
می شــدم اما متأســفانه با مصدومیتی 
کــه پیش آمــد، همه کارها خراب شــد. 
از پایــم عکــس گرفتم که خوشــبختانه 
شکســتگی نداشــت و تــاش می کنــم 

بــه بــازی هفتــه چهارم برســم.
 چطور مصدوم شدی؟

عمــدی در کار نبــود، یونــس ادریســی 
بازیکنــی پرشــی اســت و موقــع فــرود 
تعادلــش را از دســت داد، او ایــن بــار 

روی پــای من فــرود آمد و پایم مصدوم 
شــد. تمریــن توپــی انجــام نمی دهــم، 
امــا بدنســازی را داشــتم. مــن بعــد از 
مصدومیــت، فیزیوتراپــی را شــروع 
کردم و فعاً با عصا راه می روم، هرچند 
۲ هفته نیاز دارم تا برای بازی دوباره به 
شــرایط آرمانی برسم. دوست نداشتم 

این طــور شــود.
 وضعیت تیم ارومیه بهتر 

می شود؟
 شــک نکنیــد وضعیــت این جــور هــم 
نمی مانــد و تیــم ارومیــه بــا اولیــن بــرد، 
بــه شــرایط آرمانــی برمی گــردد. در 
ایــن مــدت بــه همــت بچه هــا، اعتمــاد 
بــه نفــس بــه تیــم برگشــت. البتــه کــه 
لیــگ بــالا و پاییــن زیــادی دارد، مــا هم 
شــب های ســخت زیادی را پشــت ســر 

گذاشــته ایم.
 چطور امسال به ارومیه برگشتی؟

مــن چنــد ســال خــوب را ســپری 
می کنــم، دوســت نداشــتم در ارومیــه 
مصــدوم شــوم. به هر حال ما دو ســال 
می توانســتیم قهرمان شــویم، من هم 
جــزو بازیکنــان تأثیرگــذار بــودم. مــن 
ربــاط پایــم را در ارومیــه جراحی کردم و 
امســال هــم خیلــی آمــاده بــودم و برای 
ایــن فصــل خیلــی برنامه ریــزی کــرده 
بــودم. فکــر می کنــم تیــم هــم روی من 
خیلــی حســاب کــرده بــود. ســال 94 و 
99 ایــن اتفــاق افتــاد و مــا دوم شــدیم.

 امسال ظاهراً هواداران والیبال 
با والیبال قهر کرده اند که در 

بازی های تیم، سالن غدیر مثل 
قبل پر از جمعیت نمی شود.

دوســت نداشــتم هــواداران فکــر 
کننــد مــا تعصــب نداشــتیم و مایــه 
نگذاشــتیم، بلکــه بدشانســی آوردیم. 
بدشانســی مــن نــه ســرماخوردگی بود 
و نه داســتان عجیــب و غریب دیگری، 
بلکــه یک راســت رفتم اتــاق عمل. من 
و بقیــه بچه هــا دغدغــه مــردم را درک 
می کنیــم. اولویــت اول زندگــی مــا هــم 

موفقیــت تیــم والیبــال اســت و شــک 
نکننــد ما هم از جــان مایه می گذاریم. 
مــا نســبت بــه هزینــه ای کــه باشــگاه 
صــرف می کنــد، همــه تاشــمان را بــه 
خــرج می دهیــم. مــا نیامده ایــم تنهــا 
پولــی بگیریــم و وقت تلــف کنیم، همه 
تــاش مــا برای ســربلندی تیــم والیبال 

ارومیــه اســت.
  یعنی هواداران والیبال را دعوت 

به آشتی می کنید؟
مــن خیلــی خوشــحال شــدم کــه هفته 
ســوم در ســالن گنبــد بــازی کــردم. اگر 
آن روز بازی خیلی قشنگ شد، فارغ از 
نتیجــه، بــه خاطر این بود کــه هواداران 
گنبــدی در روزی کــه بلیت بازی مجانی 
بود، برای حمایت از تیمشــان به سالن 
آمده بودند. سالن گنبد هم استاندارد 
شــده بــود، در حالی که ســال های قبل 
داســتان عجیــب و غریبــی داشــت. 
می دانــم شــرایط مــردم ســخت اســت 
و بنابرایــن باشــگاه شــهرداری ارومیــه 
هــم بــرای همراهــی بــا مــردم، بایــد در 
قیمــت بلیت تجدید نظــر کند تا مردم 
دوباره با والیبال آشتی کنند و به سالن 
بیاینــد. بلیــت 3۰ یا ۵۰ هزار تومان هم 
بــرای مــردم در ایــن شــرایط اقتصــادی 
پولــی اســت و مــردم بــا اولویت بنــدی 
هزینه هــای زندگــی ترجیــح می دهنــد 
والیبــال را در ســالن تماشــا نکننــد و آن 
پول را به زخم دیگر زندگی شــان بزنند. 
برای باشــگاه شــهرداری ارومیه زشــت 
اســت کــه ســالن خالــی باشــد. از طرف 
دیگــر در نبــود تماشــاگران بــازی از تب 
و تــاب می افتد. ما همیشــه در بازی ها 
روی تماشــاگران حســاب می کنیــم و 

نمی خواهیــم آنهــا از تیــم دور باشــند.
  تو در جریان خبرهای این روزها 

یعنی سرمربیگری سعید معروف 
در تیم ملی والیبال هستی؟ با این 

قضیه موافق هستی؟
فکــر می کنم شــرایط تیم ملــی بحرانی 
اســت، از ســعید هــم ســن و ســالی 

گذشــته و نصــف بیشــتری از عمــرش 
را در تیــم ملی ســر کــرده و درک بالایی 
دارد، امــا حــالا کــه تیــم ملــی ســهمیه 
المپیــک می خواهــد و تجربــه اول 
ســعید اســت، نمی توانیــم تیــم ملــی 
بحــران زده را به دســت ســعید بدهیم. 
تیــم بحــران زده نیــاز بــه کســی دارد که 
ایــن شــرایط را تجربــه کــرده تــا تیــم را 
از بحــران خــارج کنــد. مــا در شــرایطی 
نیســتیم کــه فرصت به کســی بدهیم، 
بایــد نتیجــه بگیریــم. بــه نظــرم بعــد از 
المپیــک بهترین زمان اســت تا ســعید 
روی نیمکــت تیــم ملی بنشــیند. البته 
ســعید نســبت به اکثر بازیکنان جلوتر 
است و درک و شعور خیلی بالایی دارد.

 پس چه کسی برای سرمربیگری 
تیم ملی مناسب است؟

مــا بــه مربــی خیلــی باتجربــه ای نیــاز 
داریــم تــا تیم به آرامش برســد. ســعید 
اول بایــد تجربیاتــش بیشــتر شــود. 
بنابراین باید در باشگاه مربیگری کند. 
نبایــد ســعید را بیاوریــم، چــرا کــه تیــم 
بــرای تصاحــب ســهمیه المپیــک نیــاز 
بــه معجــزه دارد. در حالــی کــه اگــر تیم 
با ســعید به المپیک نــرود، هم او و هم 
بازیکنان سرخورده می شوند. بنابراین 
حــالا زمــان آمدن ســعید نیســت. فعاً 
بایــد روی او ســرمایه گذاری کنیــم، نــه 
اینکــه تیــم بحــران زده را بــه دســتش 
بدهیــم و از او توقــع معجــزه داشــته 

باشــیم و مهره ســوزی شــود.
 حتی اگر مربیان کاربلد خارجی 
مثل آلکنو و توتولو کنار سعید 

روی نیمکت تیم ملی باشند هم 
باز معتقد هستی، زمان خوبی 

برای آمدن سعید نیست؟
وقتی ســرمربی انتخاب می شــود، باید 
از او پرســید دســتیارانش چــه کســانی 
هستند؟ من هنوز صحبتی در این باره 
نشــنیده ام. شــاید ایــن مثلث حدس و 

گمان ما باشــد.
 حرف این است که ظاهراً آلکنو 

خودش هم قبلاً پیشنهاد داده 
سعید معروف سرمربی شود و 

خودش مشاور باشد و توتولو هم 
دستیار.

د  پیشــنها یــن  ا بــا  لکنــو  آ لبتــه  ا
بزرگواری اش را می رساند. اکثر مربیان 
بــزرگ، قبــول نمی کننــد، کمــک یــک 
مربــی تــازه کار باشــند. ایــن پیشــنهاد 
نشــان دهنده نیــت خالــص او اســت. 
توتولــو خیلــی خیلی خوب اســت و من 
خیلــی او را دوســت دارم. همیــن قــدر 
بدانیــد کــه توتولــو صبــح را بــا والیبــال 
شروع می کند و شبش را هم با والیبال 
تمــام. واقعاً پولی کــه می گیرد حالش 
باشــد. شــک نکنیــد توتولــو می توانــد 
بــه والیبــال ایــران کمک کند. بــه نظرم 
ایــن ترکیــب، ترکیــب قشــنگی اســت. 
هرچنــد هنوز رســماً اعام نشــده، ولی 
اگــر شــکل بگیــرد عالی اســت. آلکنو و 
توتولــو بی تجربگــی ســعید را پوشــش 
می دهنــد. مــردم هــم ســعید را قبــول 
دارند و اگر واقعی شود، اتفاقات خوبی 
در والیبــال بــا حضــور ســعید می افتــد. 
هرکس بیاید، ســکان تیم ملی والیبال 
را می گیرد،ایــران تیــم برزیل یا روســیه 

نیســت.
 فکر می کنی مربی با چه ترفندی 
می تواند شرایط تیم را بهتر کند؟

ســرمربی هرکســی باشــد، بایــد بیــن 
بازیکنــان رقابــت بــه وجــود آورد. حــالا 
در تیــم ملــی رقابــت بیــن بازیکنــان 
حلقــه مفقــوده اســت، حتــی اگــر هــم 
باشد، رقابت کافی نیست. رقابت بین 
بازیکنــان باعــث پیشــرفت می شــود. 
مثــل قبــل کــه بــرای خــط زدن ۲ نفــر 
آخــر بــه حــدی رقابــت بیــن بازیکنــان 
زیــادی بــود کــه کار ســرمربی ســخت 
می شــد. اگــر انگیــزه و رقابــت بــه تیــم 
ملــی برگردد با پتانســیلی کــه بازیکنان 
دارنــد، دوبــاره تیــم به روزهــای اوجش 
برمی گــردد. البتــه فرامــوش نکنیم که 
بایــد از بازیکنــان هــم اســتفاده کنیــم.

مهری رنجبر
روزنامه نگار

 zگفت وگو

تیـــم ملی شرایط بحـرانی دارد

فیاضی: نباید 
از سعید توقع 
معجزه داشت

بلیت 30 یا 50 
هزار تومان هم 
برای مردم در این 
شرایط اقتصادی 
پولی است و مردم 
با اولویت بندی 
هزینه های زندگی 
ترجیح می دهند 
والیبال را در سالن 
تماشا نکنند
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